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Mødereferat: LUU Stenhugger 
 
 

Dato 11. juni 2025 Tid: 09:00 – 13:30 

Sted Learnmark Tech, Vejlevej 150, 8700 Horsens – Lokale 230 

Mødeleder Henrik Vang Olsen 

Deltagere Henrik Vang Olsen, Peter Michael Jensen, Anders Graabach Møllgaard, Kenn Dyrbye, Gert 

Skov Rasmussen, Anders Schannong, Alexander Peter Blak 

Afbud Kim Aagaard, Thomas Johansson, Christian Staffeldt, Per Bonne, Peter Hjortdal Andersen 

Referent Carina Würtz Rolskov 

Dagsorden 

1. Nyt fra lærlinge  
2. Godkendelse af referat  
3. Ufaglært til faglært  
4. Efteruddannelse  

1. Uddannelsesudbud 
5. Undervisningsmaterialer  
6. GF 2 elevers muligheder for lærepladser. 

1.  indkalde virksomheder til møde 
2. andre tiltag 

7. Elevstatus 

8. Fælles AUB-projekt  
9. Svendeprøver  

1.  mål, normer og tolerance 

2. trækningsprøve granit  
3. Montering og forankring  

10. Virksomhedsforlagt Luu møde  
1. skal vi afvikle et Luu møde om året på en virksomhed? 

11. Fælles Luu møde med EUC Sjælland stukkatør. 
1. Fastsættelse af dato og dagsorden  

12. Folkemødet 2025 
13. Logbog  
14. Cykler til stenhugger afdeling  
15. Markedsføring  
16. Stentekniker  

17. Nyt fra faget  
18. Nyt fra skolen 

1. LUP 
 
Efter mødet er der mulighed for besøg i værkstedet. 
 

Ad 1) 
Velkommen til Alexander Peter Blak, som er i lære hos Stenhuggeren Ålborg ApS. Alexander går på H3.  
Alexander orienterede om, at fokus er nu på H3-prøven og de forskellige emner herunder. Alexander har ligeledes 
været på valgfag omkring digital registrering, som blandt andet handlede om metoderne til billeddokumentation.  
 
Der har været mangel på værktøj, som hurtigt blev løst af skolen.  
 

Alexander har ikke personligt manglet cykler på skolehjemmet, da han er i bil og det samme har været gældende 
for de andre elever, som han har været på hold med. Men han dog godt se det smarte i at have cykler til rådighed 
på skolehjemmet, særligt for dem som kommer med bus og tog.  
 
Kenn Dyrbye orienterede om at der kommer en fælles gennemgang om kravene til svendeprøven, så der ikke er 
uklarheder for lærlingene, når de forlader H3.  
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Der har ikke været kommentarer fra de øvrige elever, som Alexander skulle viderebringe til udvalget. 
 
Ad 2) 

Referat godkendt uden bemærkninger. 
Anders Schannong orienterede om der ikke er kommet datoer, som han har kunne sende videre til 
Stenhuggerlauget.  
 
Ad 3) 
Henrik V. Olsen har været i dialog med Kasper Buhl fra Byggeriets Uddannelser for en status på projekt ”Fra 

ufaglært til faglært”. Kasper Buhl berettede, at der i efteråret sættes gang i en ny opsøgende 
virksomhedskampagne med fokus på de små fag. 
Anders Graabach Møllgaard orienterede om, at Kasper Buhl har været i dialog med den stenteknikervirksomhed, 
som har forespurgt på forløb. De er desværre ikke interesseret i det udbud, som Learnmark kan tilbyde.  
Kasper Buhl render desuden ind i udfordringer med at der ikke er faglærte i flere virksomheder.  
Henrik V. Olsen pointerede at det ikke er en udfordring for stentekniker, for så var uddannelsen aldrig startet op. 
Der findes kun to faglærte i hele landet, så hvis der ikke ses bort fra det, har de lærlinge aldrig kunne få deres 

uddannelse.  
 
Henrik V. Olsen gav udtryk for at det er en udfordring med stenteknikeruddannelsen og det er tungt at gøre de 
ufaglærte til faglærte. Der er en virksomhed, som er interesseret i en stenteknikerlærling.  
Udvalget bruger ikke mere krudt på projekt ”Fra ufaglært fra faglært”, men opstår der et behov, tages der kontakt 
til Byggeriets Uddannelser.   
 

Ad 4) 
Anders Graabach Møllgaard orienterede om at Learnmark desværre mister godkendelsen til FKB: Bygge- og 
anlægsopgaver i tungere materialer, hvor stenhuggerkurserne er placeret. Baggrunden er at skolen ikke har 
opfyldt minimumsaktiviteten på området.  
Det betyder, at Learnmark ikke kan udbyde kurser til stenhuggerfaget fra 1. januar 2026.  
Henrik V. Olsen og Peter Michael Jensen ønsker at tager beslutningen med i det faglige fælles udvalg. Anders 

Graabach Møllgaard og Peter Hjortdal Andersen sender et skriv til Henrik V. Olsen.  
 
Ad 5) 
Kenn Dyrbye er i dialog med Bjørk Andersen fra Videncenteret omkring udvikling af undervisningsmaterialer til 
stenhuggeruddannelsen (opstilling).  

Kenn Dyrbye følger op med Videncenteret. Det kunne eventuelt være et fælles tværfagligt forløb med murerne 
omkring mørteltyper, forankring, opstilling osv.  

  
Ad 6) 
Der har været afholdt møde med LUU og Learnmark Horsens’ ledelse omkring udfordringerne med at få GF2-
eleverne i lære.  
Henrik V. Olsen har været i dialog med en virksomhed, som kan tilbyde en ledig læreplads. 
Gert Skov Rasmussen har været i dialog med to virksomheder i Jylland, som også gerne vil tage en lærling.  
Der er tre elever på grundforløbet, som alle mangler en læreplads. På den korte bane er der altså lærepladser til 

de elever, som går på grundforløbet, hvis det rette match er der.  
 
Peter Michael Jensen og Anders Schannong har ikke hørt fra nogen af de nuværende GF2-elever, hvilket de begge 
er undrende overfor, når eleverne har søgt 13 steder, og der kun er 15 godkendte virksomheder i hele landet.  
Learnmark skal have fokus på at orientere eleverne om at de skal være mobile, når de vælger at starte på 
uddannelsen.  

 
Kim Clausen vil indkalde godkendte og ikke-godkendte virksomheder til et møde i slut august / start september.  

Skolen skal nok klare økonomien i dette aspekt, men det kræver at virksomhederne tager lærlinge, så der bliver 
ved med at være et rul i antallet af lærlinge på stenhugger- og stenteknikeruddannelserne. Skolen har en 
forpligtigelse overfor eleverne. Skolen kan ikke optage elever på uddannelsen, hvis der ikke er lærepladser til dem 
i branchen. Der kan ikke tilbydes skoleoplæring på uddannelsen.  
 

Learnmark har mistet størstedelen af skyggetaksten, som tidligere har været bevilliget fra ministeriet.  
 
Peter Michael Jensen spurgte ind til mulighederne for skoleoplæring på uddannelsen. Henrik V. Olsen supplerede 
med at Fællesudvalget har givet udtryk for de ikke ønsker skoleoplæring på uddannelsen. 
Gert Skov Rasmussen orienterede om at det er politisk bestemt hvilke uddannelser, som skal have skoleoplæring. 
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Ad 7) 
Anders Graabach Møllgaard orienterede om, at der pt. ikke er tilmeldte til GF2 efter sommerferien.  
 
Der er pt. fire H3-elever (1 sandsten og 3 granit) og tre grundforløbselever, som alle skal til prøve.  

 
Ad 8) 
Gert Skov Rasmussen og Kim Aagaard kører i samarbejde på AUB-projektet. Gert Skov Rasmussen har orienteret 
om status på projektet under punkt 6.  
 
Ad 9) 

1) Mål, normer og tolerance genoptages på næste møde.  
2) Anders Schannong orienterede om at trækningsprøve – granit er ok.  

 
Ad 10) 
Virksomhedsforlagt møde skal være i 2. kvartal 2026. Gerne hos Danske Stenhuggerier i Nr. Snede.  
 
Ad 11) 

Udvalget har førertrøjen til indkaldelse til det første fælles LUU-møde med LUU stukkatør - EUC Sjælland.  
Tirsdag den 16. september kl. 09:00 på Learnmark.  
Dagsorden:  

• Hvad kan vi samarbejde om? 
• Hyppighed af møder? 
• Skyggeelever 
• Orientering omkring LUU-arbejdet 

o EUC Sjælland 
o Learnmark 

• Eventuelt 
 
 
Ad 12) 

Peter Michael Jensen orienterede om at Dansk Industri Byggeri har et område med telte, hvor der i morgen er en 
talk med blandt andet oldermanden og der er mulighed for besøgende at hugge i granit.  
 
Ad 13) 
Henrik V. Olsen har afleveret ændringerne til logbogen.  

Henrik V. Olsen spurgte ind til om lærlinge med papirlogbogen kan komme over på den digitale logbog. Kenn 
Dyrbye oplyste, at der er en overgangsperiode i forhold til implementering af den digitale logbog. 

 
Ad 14) 
Anders Graabach Møllgaard følger op med Horsens City Forening eller mulig ansøgning til cykler fra 
gymnastikstævne.  
 
Ad 15) 
Henrik V. Olsen har svært ved at finde folderne, som udvalget har været med til at udarbejde, på skolens 

hjemmeside.  
Folderen om at bo i Horsens er lagt ind som et link: https://www.learnmark.dk/tech/tech/kommende-elever/bo-i-
horsens/ 
Udvalget ønsker også at få et link til folderen. Carina Rolskov følger op.  
De øvrige foldere omkring mobilitet er udgået, da de var en del af et udløbet trepartsprojekt.  
 

Ad 16) 
Intet nyt til stenteknikerfaget. Der er stadig ledige lærepladser.  

 
Ad 17) 
Henrik V. Olsen har svært ved at finde en suppleant til bedømmelse af svendestykker (sandstenshugger). 
Udvalget kontakter mulig kandidat ved den kommende grundforløbs- og H3-bedømmelse.  
 

Ad 18) 
Maskinen i stenhuggerafdelingen bliver fjernet fra værkstedet. Den virker desværre ikke. Leverandøren har 
meddelt, at det ikke kan svare sig at putte flere penge i maskinen.  
 

1) Lokale undervisningsplaner: Forankring og montering flyttes til H2. Punktet genoptages på næste møde.  
 

https://www.learnmark.dk/tech/tech/kommende-elever/bo-i-horsens/
https://www.learnmark.dk/tech/tech/kommende-elever/bo-i-horsens/

